
 
 

5. februar 2014 

 
 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Har man rådført sig med brugerne af ”riste” der bruges ved rejefiskeri siden det kom i 
brug? 

2. Har man kendskab til at rejer går til spilde, når ”ristene” bliver tilstoppet? 
3. Har man kendskab til om tilstopningen kan være med til at skade rejebestanden?  

(Saxdorph Didriksen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
“Riste” har den funktion at sortere fisk fra ved rejefiskeri og jeg mener at hvis vi skal holde fast i 
rejebestanden er det på sin plads at evaluere brugen af riste på rejefiskeri. Derfor har jeg skrevet 
spørgsmål om tilstoppelse i “riste” har en negativ påvirkning af rejebestanden i grønlands farvand.  
 
Grunden til mine spørgsmål er, da jeg selv som mangeårige fisker har lagt mærke til funktionerne 
på rejetrawlerne, hvor jeg så har bemærket at rejer går til spilde på grund af tilstoppelse i “riste”.  
 
Jeg ønsker svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 
 


